
 

 لإنجليزيةبرنامج اللغة ا

 الأهداف

 إعداد كوادر من الخريجين قادرين على:

نجليزية و اللغة العربية و لغة أخرى من اختيارهم ) الفرنسية أو الأسبانية أو الألمانية أو اللغة الإ إجادة .1

 ,جالات اللغة الصينية أو الإيطالية أو التركية( قراءة و كتابة و تحدثاً لتلبية احتياجات سوق العمل في م

 من و الي الإنجليزية. الترجمة

 تصال المباشر.نجليزية سليمة و مناقشتهم عن طريق الإإالتواصل مع الآخرين بلغة  .2

 .استخدام تكنولوجيا المعلومات و تطبيقها في مجال الترجمة .3

 التحريرية. الفورية والتتبعية والترجمة  .4

 ية و العلمية و غيرها بدقة و أمانة.دبترجمة نصوص في شتى المجالات: السياسية و الأ .5

يجابي مع مختلف الثقافات و إقامة جسور التواصل الثقافي بين اللغة الإنجليزية و اللغة العربية التفاعل الإ .6

 مع الحفاظ على الهوية القومية.

 .مترجميين ومعلمين وباحثين متخصصين في مجالات الترجمة و اللغة الإنجليزية و آدابهاك العمل .7

The objective of the English Department is to prepare graduates who 

1. Read, write, and speak fluently English and Arabic, and another language of 

their choice (French, Spanish, German, Chinese, Italian or Turkish), to cater to 

the needs of the job market in the fields of languages and translation from and 

into English; 

2. Communicate with others in correct English, and hold direct conversations with 

them; 

3. Use ICT and apply it in translation; 

4. Are proficient at written and simultaneous translation; 

5. Are capable of translating texts from different fields, such as political, literary, 

scientific, etc… accurately and faithfully; 

6. Can interact constructively with other cultures, and create bridges between the 

Arabic and English languages while maintaining their national identity; 

7. Can be specialized teachers, translators and researchers in the areas of 

translation, and teaching the English language and its literature. 


